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Spiker:
Agrar čini gotovo petinu našeg izvoza i donosi svake godine suficit od preko milijardu dolara i angažuje
viće od trećine zaposlenih. Ipak situacija u poljoprivredi je daleko od zadovoljavjauće saglasni su učesnici
poljoprivrednog  foruma  „hrana  za  Evropu“  u  organizaciji  Beogradskog  ekonomskog  instituta  koji  se
održava u Vršcu.
Novinar:
U poslednjh 10 godina povećali smo kvalitet proizvodnje, površine pod višegodišnjim zasadima, zakoračili
ka  Evropi  sa  organskim  proizvodima. Međutim  i  dalje  su  nam  zarada  po  hektaru  i  proizvodnja mleka
trostruko manji nego u Uniji.
Miroslav Kiš, poljoprivrednik:
Neizvesnost u smislu da ne znamo kome proizvodimo, zavisimo puno od vremenskih prilika i neprilika a
da nadležne institucije kad mislim na podsticaj i podizanje konkurentnosti nemamo kontinuitet mera.
Novinar:
Voćarstvo,  povrtarstvo,  govedarstvo  i  ribarstvo  beleže  rast.  Iako  značajna  proizvodnja  sirovina  nije
konkurentna.
Miladin Ševarlić, Društvo agrarnih ekonomista:
Mi moramo naučiti da koristimo preradu da bi smo povećali dodatu vrednost, uposlili našu radnu snagu.
Branislav Nedimović, ministar poljorivrede i zaštite životne sredine:
Ja ću apsolutno insistirati na ovom delu koji se tiče prerađivačke industrije naročito u delu poljoprivredne
proizvodnje  i  naročito  u  delu  prerade  koji  se  tiče  voćarstva  i  povrtarstva  imaćemo  mi  2017.  godine
IPARD.
Novinar:
Proizvođači i prerađivači osim finansijske podrške očekuju i fer tržišne uslove.
Miloš Panjković, „Perutnina Ptuj“:
Sivo  tržište  u  Evropi  zauzima  negde  oko  10% ukupnog  prometa,  u  Srbiji  to  dostiže  čak  do  45.  to  će
omogućiti svim domaćim prozvođačima lakši izlaz na inostrana tržišta tu ponajviše mislim na sertifikaciju
za evropsku uniju, za sertifikaciju za ruska tržišta.
SašaVitošević, „Global Seed“:
Moraju da se evidentiraju prvo definišu kriterijumi a zatim evidentiraju nekomercijalna gazdinstva koja
nisu predmet direktnih potsticaja nego su predmet ruralnog razvoja.
Novinar:
Da  ima prostora za unapređenje srpskog agrara govori podatak da naš poljoprivrednih hrani svega 15
ljudi  a  nemački  čak  10  puta  više.  Nadležni  zato  obećavaju  izdvajanje  više  sretstava  iz  budžeta  za
investicije  i  nabavku  opreme,  podršku  mladim  poljoprivrednicima  ali  i  subvencionisanje  mleka  po
kvalitetu od 2018. godine. Za dnevnik iz Vršca Ivana Miljković.
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